
 
 
 
 
 
Utlåtande 2003:106 RII (Dnr 328-3783/2002) 
 
 
Kombinerad idrottshall och badanläggning mellan 
Bagarmossen och Skarpnäck, samt fotbollsanläggning i 
Skarpnäck 
Motion av Maria Hannäs (v) (2002:62) 
 
 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta följande 
1. Motion 2002:62 av Maria Hannäs (v) bifalls. 
2. Idrottsnämnden uppmanas att tillsammans med gatu- och 

fastighetsnämnden och Skarpnäcks stadsdelsnämnd ta fram ett 
förslag hur en kombinerad idrottshall och badanläggning med 
friskvårdsdel, anpassad även för funktionshindrade, kan 
åstadkommas i området Bagarmossen/Skarpnäck.  

3. Nämnderna skall i samband med denna utredning söka finna en 
lösning som innebär att en hemmaplan med läktare för Spårvägens 
IF kan byggas i Skarpnäck. 

 
 
Föredragande borgarrådet Kersti Py Börjeson  anför följande. 
 
Motionens innehåll 
 
Maria Hannäs (v) har inlämnat en motion (2002:62) om kombinerad idrottshall 
och badanläggning mellan Bagarmossen och Skarpnäck. 
 Motionären anger bl.a. att Stockholms sydöstra förorter har ett underskott 
på bra idrottshallar samt möjligheter till inomhusbad och att Skarpnäcks 
stadsdelsnämnds skolor lider brist på och har ett uppdämt behov av 
ändamålsenliga gymnastik- eller idrottshallar. I motionen anges vidare att en 
lämplig lokalisering skulle kunna vara den västra delen av Bergholms bollplan, 



ring skulle kunna vara den västra delen av Bergholms bollplan, där flera 
lämpliga förbindelser med aktuellt gatunät skulle kunna åstadkommas. 
 Motionären föreslår kommunfullmäktige besluta att berörda förvaltningar 
tar fram ett förslag hur en kombinerad idrottshall och badanläggning med 
friskvårdsdel anpassad även för funktionshindrade kan åstadkommas. 
 
Remisser 
 
Motionen har remitterats till idrottsnämnden, gatu- och fastighetsnämnden, 
Skarpnäcks stadsdelsnämnd och stadsledningskontoret. 
 Remissinstanserna är generellt sett positiva till förslaget. Idrottsnämnden 
menar att en kombinerad anläggning med fullstor idrottshall och familje-
rekreationsbad är ett bra förslag som skulle kunna innebära ett idrottsligt och 
socialt lyft för Bagarmossen/Skarpnäcksområdet. Nämnden påpekar att 
Spårvägens IF som bedriver en stor fotbollsverksamhet och önskar en 
fotbollsanläggning på sportfältet håller till i området och att det därför är 
angeläget att titta på hela områdets behov sammantaget.  
 Idrottsnämnden och stadsledningskontoret framhåller att det finns en 
prioriteringsordning för idrottsinvesteringar, och att en kombinerad idrottshall 
och badanläggning mellan Bagarmossen och Skarpnäck har en relativt låg 
prioritet. Idrottsnämnden ser det dock som positivt att långsiktigt pröva en 
placering av ett familje- och rekreationsbad i sydöstra Stockholm. 
 Gatu- och fastighetsnämnden ser positivt på ansträngningarna för att få till 
stånd en simhall i området, men anser inte att den utpekade marken är lämplig 
för detta, och vill ge kontoret i uppdrag att undersöka möjligheten att istället 
bebygga marken, som föreslås som möjlig för idrottshall, med bostadshus. 
 Skarpnäcks stadsdelsnämnd anser att anläggandet av en friskvårds- och 
badanläggning inom Skarpnäcks stadsdelsområde vore mycket välkommet. 
 
Mina synpunkter 
 
Motionen behandlar ett mycket angeläget ämne. Stockholmsidrotten lider idag 
brist på anläggningar för de flesta sporter, och en kombinerad 
idrotts/badanläggning vore därför ett välkommet tillskott. Det skulle dessutom 
kunna innebära ett socialt såväl som idrottsligt lyft för området, som är mycket 
barn- och ungdomstätt och behöver fler mötesplatser för fritidsaktiviteter.  
 Det finns en prioriteringsordning för idrottsinvesteringar som antagits av 
nämnden. En kombinerad idrottshall och badanläggning mellan Bagarmossen 
och Skarpnäck har där en relativt låg prioritetsordning, varför en anläggning 



av den här storleken antagligen inte kan komma i fråga under denna 
mandatperiod.  Jag föreslår ändå att berörda förvaltningar får i uppdrag att 
utreda möjligheterna för att på lång sikt anlägga en idrotts- och badanläggning 
i Skarpnäck.   
 I området finns även Spårvägens IF som bedriver en stor 
fotbollsverksamhet och under lång tid önskat en fotbollsanläggning på 
Skarpnäcks sportfält. Spårvägens IF har en mycket stor ungdomsverksamhet 
och har idag ingen fast hemmaplan. Min uppfattning är att en sådan skulle 
fylla en mycket viktig funktion för såväl laget som för barn och unga i 
närområdet. Enligt uppgift från Skarpnäcks stadsdelsnämnd är en fjärdedel av 
alla Skarpnäcksfältets barn och ungdomar, ca 600 st, aktiva i Spårvägens IF:s 
fotbollsverksamhet och hela 15 % av stadsdelens befolkning är på något vis 
engagerade i föreningens verksamhet. Spårvägens IF:s fotbollsförening arbetar 
dessutom mycket aktivt socialt förebyggande tillsammans med socialtjänst, 
resursenhet och skolor  för såväl barn som föräldrar i föreningen.  Jag föreslår 
därför att man i samband med ovan nämnda utredning söker finna en lösning 
som innebär att  en hemmaplan med läktare för Spårvägens IF kan byggas i 
Skarpnäck.     Jag föreslår därför att kommunfullmäktige beslutar följande 

1. Motion 2002:62 av Maria Hannäs bifalls. 
2. Idrottsnämnden uppmanas att tillsammans med gatu- och 

fastighetsnämnden och Skarpnäcks stadsdelsnämnd ta fram ett förslag 
hur en kombinerad idrottshall och badanläggning med friskvårdsdel, 
anpassad även för funktionshindrade, kan åstadkommas i området 
Bagarmossen/Skarpnäck.  

3. Nämnderna skall i samband med denna utredning söka finna en lösning 
som innebär att en hemmaplan med läktare för Spårvägens IF kan 
byggas i Skarpnäck. 

 
Borgarrådsberedningen tillstyrker föredragande borgarrådets förslag. 
 
Särskilt uttalande gjordes av borgarråden Kristina Axén Olin och Sten Nordin 
(båda m) enligt följande. 
 
Behovet av idrottsanläggningar är stort i hela Stockholm. Bland annat därför har 
idrottsförvaltningen upprättat en prioriteringsordning över de projekt som är mest 
angelägna ur ett allmänt perspektiv. Som idrottsförvaltningen framhållit har en 
kombinerad bad- och idrottshall en relativt låg prioritet. Det finns dessutom 
frågetecken kring lämpligheten av att bygga på den föreslagna platsen, som utgörs av 
ett viktigt grönstråk. Bostadsbehovet är ett annat intresse som måste vägas in. 



 Spårvägens IF är en viktig ungdomsförening och deras önskemål om en 
fotbollsanläggning förtjänar att tas på allvar. Därför ser vi inget som talar mot att en 
utredning inleds, även om prioriteringsordningen givetvis ska följas. Lösningar med 
stort inslag av ideellt arbete och att föreningsdrift av anläggningen bör särskilt 
uppmuntras och undersökas.   
 
Kommunstyrelsen delar borgarrådsberedningens uppfattning och föreslår 
kommunfullmäktige besluta följande 

1. Motion 2002:62 av Maria Hannäs (v) bifalls. 
2. Idrottsnämnden uppmanas att tillsammans med gatu- och 

fastighetsnämnden och Skarpnäcks stadsdelsnämnd ta fram ett förslag 
hur en kombinerad idrottshall och badanläggning med friskvårdsdel, 
anpassad även för funktionshindrade, kan åstadkommas i området 
Bagarmossen/Skarpnäck.  

3. Nämnderna skall i samband med denna utredning söka finna en lösning 
som innebär att en hemmaplan med läktare för Spårvägens IF kan 
byggas i Skarpnäck. 

 
Stockholm den 24 september 2003 
 

På kommunstyrelsens vägnar: 
A N N I K A   B I L L S T R Ö M 

 
Kersti Py Börjeson 
 

Anette Otteborn 
 
Reservation anfördes av Ewa Samuelsson (kd) enligt följande. 
 
Jag föreslår kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige besluta följande 

1. Idrottsnämnden uppmanas att tillsammans med gatu- och fastighetsnämnden 
och Skarpnäcks stadsdelsnämnd ta fram ett förslag hur en kombinerad 
idrottshall och badanläggning med friskvårdsdel, anpassad även för 
funktionshindrade, kan åstadkommas i området Bagarmossen/Skarpnäck. 

2. Nämnderna skall i samband med denna utredning söka finna en lösning som 
innebär att en hemmaplan med läktare för Spårvägens IF kan byggas i 
Skarpnäck. 

3. Med detta anses motionen 2002:62 av Maria Hannäs besvarad. 
4. Därutöver anförs. 

 



Kristdemokraterna delar uppfattningen att en kombinerad idrottshall och 
badanläggning mellan Bagarmossen och Skarpnäck skulle kunna byggas. Det är också 
angeläget att Spårvägens IF med sin stora ungdomsverksamhet får en 
fotbollsanläggning på Skarpnäcks sportfält.  
 Samtidigt finns det som idrottsborgarrådet påpekar en prioriteringsordning, som 
antagits av idrottsnämnden, för idrottsinvesteringar. Mot bakgrund av att behovet av 
idrottsanläggningar är stort i hela Stockholm är det inte högprioriterat att bygga en 
kombinerad bad- och idrottshall mellan Bagarmossen och Skarpnäck, hur vällovligt än 
är. 
 Därför anser vi att det är förvånande att förslaget till beslut är att bifalla motionen 
när genomförandet först ska ske på lång sikt. En riktigare ordning, som minimerar 
risken att skapa felaktiga förväntningar, är att anse motionen besvarad och i övrigt 
besluta enligt punkterna 1, 2 och 4 i kristdemokraternas förslag till beslut. 
 
Särskilt uttalande gjordes av Kristina Axén Olin, Sten Nordin och Mikael 
Söderlund (alla m) och Lotta Edholm och Ann-Katrin Åslund (båda fp) med 
hänvisning till det särskilda uttalandet av (m) i borgarrådsberedningen. 



ÄRENDET 
 
Maria Hannäs (v) har inlämnat en motion (2002:62) om kombinerad idrottshall 
och badanläggning mellan Bagarmossen och Skarpnäck. 
 Motionären anger bl.a. att Stockholms sydöstra förorter har ett underskott 
på bra idrottshallar samt möjligheter till inomhusbad och att Skarpnäcks 
stadsdelsnämnds skolor lider brist på och har ett uppdämt behov av 
ändamålsenliga gymnastik- eller idrottshallar. 
 I motionen anges vidare att en lämplig lokalisering skulle kunna vara den 
västra delen av Bergholms bollplan, där flera lämpliga förbindelser med 
aktuellt gatunät skulle kunna åstadkommas. 
 Motionären föreslår kommunfullmäktige besluta att berörda förvaltningar 
tar fram ett förslag hur en kombinerad idrottshall och badanläggning med 
friskvårdsdel anpassad även för funktionshindrade kan åstadkommas. 
 Motionen finns som bilaga 2, övrigt material finns att ta del av i akten på 
KF/KS kansli. 
 
REMISSER 
 
Ärendet har inom staden beretts av idrottsnämnden, gatu- och 
fastighetsnämnden, Skarpnäcks stadsdelsnämnd och stadsledningskontoret. 
 
Idrottsnämnden beslutade 25 mars 2003 att som svar på remissen överlämna 
och åberopa förvaltningens utlåtande, samt att därutöver anföra följande 
 
Det finns ett stort behov av idrottshallar i staden generellt, och Bagarmossen/ 
Skarpnäck är underförsörjt vad gäller idrottshallar. En kombinerad anläggning 
med fullstor idrottshall och familje-rekreationsbad är ett bra förslag som skulle 
kunna innebära ett idrottsligt och socialt lyft för Bagarmossen/ 
Skarpnäcksområdet. I området finns även Spårvägens IF som bedriver en stor 
fotbollsverksamhet och önskar en fotbollsanläggning på sportfältet. Det är 
därför angeläget att titta på hela områdets behov sammantaget.  
 
Reservation anfördes av vice ordföranden Alf T Samuelsson (kd), Mats Nilsson 
m fl (m) och Caroline Silverudd Lundbom m fl (fp) till förmån för 
förvaltningens förslag till beslut. 
 



Idrottsförvaltningens  tjänsteutlåtande av den 10 februari 2003 har i 
huvudsak följande lydelse.  
 
Förvaltningen delar motionärens åsikt att det idag råder en stor brist på tider i 
idrottshallar, främst gäller detta fullstora idrottshallar med spelmått 20x40 m och minst 
7 m takhöjd. Förvaltningen har tidigare i ärenden till nämnden redovisat behovet av 
nya idrottshallar. I ärende 1999-03-15 ”Redovisning av möjligheterna att utöka antalet 
idrottshallar” redovisades även alternativet med byggnation av en ny hall vid 
Bergholmsskolan, dock med ganska låg prioritet. Förvaltningen bedömer att en 
prioritering av hallprojekt/ hallbyggnation i dagsläget ser ut enligt följande;  
 
1.  Sköndal 

Pågående projekt som avser byggande av en fullstor idrottshall vid 
Sköndalsskolan. Bygglov finns och beslut om igångsättning behandlas i 
kommunstyrelsen 5 februari 2003 och i kommunfullmäktige 17 februari 2003. 

 
2.  Skanstull/Frans Schartaus gymnasium 

Programarbete pågår avseende uppförande av en fullstor idrottshall vid Frans 
Schartaus gymnasium på Södermalm. Parallella uppdrag med tre arkitektkontor 
inblandade har genomförts i samarbete med stadsbyggnadskontoret som 
handlägger detaljplaneärendet och gatu- och fastighetskontoret. 
Utvärdering och kostnadsberäkning av två av förslagen pågår. 
 

3.  Hässelby 
Studier, förberedande programarbete pågår kring uppförande av en fullstor 
idrottshall med viss läktarkapacitet  i Hässelby vid Hässelby villastadsskolan. 

 
4.  Sickla/Hammarby sjöstad 

Programarbete har startat i samarbete med stadsbyggnadskontoret, gatu- och 
fastighetskontoret och Stockholm Parkering kring uppförande av fullstor 
idrottshall och friskvårdsytor i Sickla. Parallella uppdrag med tre arkitektkontor 
inblandade har utförts kring planlösning och gestaltning. Utvärdering pågår. 

 
5.  Övriga hallprojekt 
 

Ärvingehallen 
Förvaltningen undersöker möjligheterna till tillbyggnad av befintlig hall med 
ytterligare en fullstor idrottshall med viss läktarkapacitet. 

 



Enskedehallen 
Förvaltningen avser att undersöka möjligheterna att komplettera nuvarande hall, 
vilken inte håller fullstora mått, med en ny fullstor hall med läktarkapacitet. En ny 
hall kan även medge möjligheter för förbättrade/utökade lokaler för bowling. 

 
Gubbängens idrottshall 

 
Förvaltningen avser att undersöka möjligheterna att komplettera nuvarande hall, 
vilken inte håller fullstora mått, med en ny fullstor hall med viss läktarkapacitet. 

 
Farsta sim- och idrottshall 
Förvaltningen avser att undersöka möjligheterna att komplettera nuvarande hall, 
vilken inte håller fullstora mått, med en ny fullstor hall med viss läktarkapacitet. 
 
Älvsjö 
Ny fullstor idrottshall. Idrottsnämnden har ställt sig positiv till tillkomsten av en 
ny fullstor idrottshall i området, dock i ”turordning”. 
 
Bagarmossen/Skarpnäck 
Ny fullstor idrottshall, e v vid Bergholmsskolan 
 
Rågsved 
Ny fullstor idrottshall 
 

Kommunfullmäktige har  beslutat om specifika investeringsmedel för hallarna i 
Sköndal och Skanstull samt ytterligare 300 mnkr för investeringar i 
idrottsanläggningar. Idrottsnämnden antog 28 januari 2003 verksamhetsplan 2003 i 
vilken framgår de anläggningar som bör prioriteras under innevarande mandatperiod. 
Förutom ovanstående anläggningar i Sköndal och Skanstull ingår bl a idrottshallar i 
Hässelby och Hammarby sjöstad, ett idrottens hus för funktionshindrade samt två 
fotbollshallar. Förvaltningen instämmer dock i motionärens uppfattning att området 
Bagarmossen/Skarpnäck är underförsörjt vad gäller idrottshallar. 
 Det är enligt förvaltningen önskvärt att staden bygger ytterligare något eller några 
familje- och rekreationsbad. Det bör dock i första hand ske genom om/tillbyggnad av 
befintliga anläggningar. Dessutom behövs andra åtgärder för att höja  
badanläggningarnas attraktionskraft.  
 Förvaltningen ser det dock som positivt att långsiktigt pröva en placering av ett 
familje- och rekreationsbad i sydöstra Stockholm. Anläggande av ett skolbad har 
tidigare diskuterats för Skarpnäcksområdet. En kombinerad anläggning med fullstor 
idrottshall och familje- och rekreationsbad skulle enligt förvaltningen kunna innebära 
ett välbehövligt idrottsligt och socialt lyft för Bagarmossen/Skarpnäcksområdet. En 
sådan anläggning ska naturligtvis också göras tillgänglig för funktionshindrade och 
anpassas till handikappidrottens behov. 



 
Gatu- och fastighetsnämnden beslutade den 26 maj 2003 att besvara 
motionen med kontorets tjänsteutlåtande, att möjligheten att bygga bostäder på 
den utpekade marken utreds, samt att därutöver anföra följande.  
 
Bristen på bostäder i staden är ett allvarlig problem och alla medel att finna 
möjligheter att tillskapa bostäder bör prövas. Därför vill vi ge kontoret i 
uppdrag att undersöka möjligheten att istället bebygga marken, som föreslås 
som möjlig för idrottshal, med bostadshus.  Vi ser också mycket positivt på 
ansträngningarna för att få till stånd en simhall i området.  
 
Reservation anfördes av vice ordföranden Sten Nordin (m), Berthold 
Gustavsson (m), Ulf Fridebäck (fp) samt tjänstgörande ersättarna Helena 
Bonnier (m), Martina Lind (fp) och Björn Nyström (kd) till förmån för 
kontorets förslag.   
Gatu- och fastighetskontorets tjänsteutlåtande av den 22 april 2003 har i 
huvudsak följande lydelse. 
 
En idrottsanläggning på bollplanen ställer krav på en ny infart. Enligt gällande 
detaljplan finns ett vägreservat från Bergsrådsvägen. En infart kräver stort utrymme i 
terrängen vilket medför ett omfattande intrång i grönmarken. Parkering för en 
idrottsanläggning i detta läge kommer med största sannolikhet, främst av ekonomiska 
skäl, att ske i markplan. Bergholms bollplan ligger i kanten av det grönområde som 
skiljer Bagarmossen från Skarpnäck. Den gröna kolen mellan Bagarmossen och 
Skarpnäck är ett mycket viktigt grönstråk som leder från Nackareservatet in mot 
Stockholm. Området är just nu föremål för utredning som naturreservat.  
 Kontoret är positiv till idén att förlägga nya , bra verksamheter till området runt 
Skarpnäck. Kontoret anser dock inte att den föreslagna platsen är lämplig att bebygga.  
 Kontoret påbörjade under hösten 2002 ett utredningsarbete rörande Skarpa By. 
Arbetet sker i samarbete med stadsbyggnadskontoret och stadsdelsförvaltningen i 
Skarpnäck. I anslutning till detta arbete kommer kontoren på sikt även att komma med 
förslag som syftar till att utveckla och förbättra Skarpnäcks Gård som helhet, då 
stadsdelen behöver förnyelse i flera olika avseenden. Syftet är dels att göra stadsdelen 
mer attraktiv som bostadsområde, dela att hitta verksamheter som gör stadsdelen mer 
intressant att besöka för boende i andra områden. 
 I samband med detta arbete finns tankar på att lokalisera ett familjebad till 
området. En väl utformad anläggning skulle vara ett bra inslag i området och innebära 
ett stort lyft för stadsdelen. Kontoret har diskuterat idén med stadsbyggnadskontoret, 
idrottsförvaltningen och stadsdelsförvaltningen. Alla förvaltningar är positiva till 
förslaget. 



 Om det fortsatta arbetet visar att berörda förvaltningar är fortsatt positiva är 
kontoret beredd att arbeta vidare på idén och tillsammans med övriga berörda 
förvaltningar diskutera förutsättningarna för att en bad- och idrottsanläggning i 
området. En förutsättning för att kontoret ska anvisa mark för ändamålet är dock att 
idrottsförvaltningen tar ansvar för finansieringen av projektet.  
 
Skarpnäcks stadsdelsnämnd beslutade den 24 april 2003 att som svar på 
remissen överlämna förvaltningens tjänsteutlåtande och därutöver anföra 
följande 
 
Den i remissen föreslagna placeringen ligger på redan exploaterad mark och 
skulle inte ta naturmark i anspråk annat än om en bilväg anlades längs 
parkvägen från Rusthållarvägen. Området är idag en dåligt skött grusplan samt 
väster om parkvägen ett område med fyllnadsmassor där viss friidrott skett. 
Först väster om detta område tar naturmarken vid. 
 En placering på någon av Skarpnäcksfältets industritomter är möjlig men 
skulle inte ge Berghomskolan samt Brotorpskolan det välbehövliga tillskottet 
på idrottshallar som eftersträvas. Om alternativet  med kombinerad idrottshall 
och badanläggning inte skulle rymmas inom angivet område, bör idrottshall 
prövas separat på den aktuella platsen. En handikappanpassad friskvårds- och 
simanläggning skulle lämpligen kunna prövas på någon av de aktuella 
industritomterna.  
 
Reservation anfördes av vice ordföranden Billy Öst m.fl. (m) till förmån för 
förvaltningens förslag till beslut med instämmande av ledamoten Göran 
Qvennerstedt m.fl. (fp) och ledamoten Ewa Samuelsson (kd). 
 
Särskilt uttalande gjordes av Birgitta von Nandelstadh (mp), bilaga 1.  
 
Skarpnäcks stadsdelsförvaltnings tjänsteutlåtande av den 18 mars 2003 har i 
huvudsak följande lydelse.  
 
Skarpnäcks stadsdelsnämnd har vid olika tillfäller fört fram behovet av en fullstor 
idrottshall inom stadsdelsområdet. Exempelvis har idrottshallen vid Bergholmsskolan 
förts fram till idrottsnämnden som ett lämpligt objekt.  
 Förvaltningen anser att anläggandet av en friskvårds- och badanläggning inom 
Skarpnäcks stadsdelsområde vore mycket välkommet. Dock anser förvaltningen att 
den föreslagna platsen ligger inom ett grönstråk som inte bör bebyggas. Området är 
just nu föremål för utredning som naturreservat.  



 Förvaltningen har tillsammans med gatu- och fastighetskontoret och 
stadsbyggnadskontoret inlett ett arbete med att se över Skarpnäck som helhet med 
syfte att utveckla och förbättra området. Ett led i det arbetet kan vara att hitta en 
lämplig lokalisering för en idrottsanläggning, t.ex. på någon av de idag obebyggda 
industritomterna på Skarpnäcksfältet.  
 
Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande av den 18 juni 2003 har i huvudsak 
följande lydelse. 
 
Det ligger inom idrottsnämndens verksamhet och ansvarsområde att föreslå 
prioriteringar av idrottsinvesteringar. I idrottsnämndens svar på remissen av denna 
motion redovisas en prioriteringslista, med utgångspunkt från tidigare beslut i 
idrottsnämnden, för idrottshallsprojekt i staden. En hall i 
Bagarmossen/Skarpnäcksområdet finns med, men är i dag relativt lågt prioriterad. 
Idrottsnämnden anser att det långsiktigt kan vara aktuellt att pröva anläggande av ett 
familje- och rekreationsbad i Bagarmossen/Skarpnäcksområdet. Idrottsnämnden anför 
även att det är angeläget att titta på hela områdets behov sammantaget. 
 Av kommunfullmäktiges budget för 2003 framgår att för investeringar i nya och 
befintliga idrottsanläggningar förstärks idrottsnämndens investeringsplan med 300 
mnkr för åren 2003-2005. Idrottsnämnden skall återkomma till kommunfullmäktige 
med genomförandebeslut, varvid drift- och kapitalkostnadskonsekvenser skall beaktas. 
 Stadsledningskontoret anser att det är mycket viktigt att det sker en noggrann 
prioritering av vilka investeringar som skall genomföras och i vilken ordning dessa 
skall ske. Stadsledningskontoret anser även att det är viktigt att noga pröva utgifternas 
storlek och att drift- och kapitalkostnadskonsekvenser beaktas vid eventuellt 
kommande investeringar. 
 Stadsledningskontoret anser att motionen får anses besvarad med vad som anförts i 
stadsledningskontorets tjänsteutlåtande. 
 



Bilaga 1 
 
RESERVATIONER M.M. 
 
Skarpnäcks stadsdelsnämnd 
 
Särskilt uttalande gjordes av Birgitta von Nandelstadh (mp) enligt följande. 
 
Miljöpartier anser att vänsterpartiets förslag att bygga en idrottshall och badanläggning 
vid västar delen av Bergholmsskolans bollplan i Bagarmossen är ett bra förslag. Vi 
anser att en idrottshall och en badanläggning kan bidra till integration samt bryta olika 
subkulturers segregeringar. I synnerhet en badanläggning kommer att kunna användas 
av olika åldrar och att ha ett bad lättillgängligt är även hälsobefrämjande för 
befolkningen i området. Miljöpartiet vill dock framhålla att vi motsätter oss 
parkeringsplatser, med undantag för enstaka parkeringsplatser för funktionshindrade i 
nära anslutning till anläggningen. Vi motsätter oss också ytterligare biltrafik på 
Bergsrådsvägen eller en ny väg till den föreslagna anläggningen från Rusthållarvägen. 
Miljöpartiet vill inte uppmuntra biltrafik och anser att människor som skall besöka 
anläggningen kan promenerar de 5 minuterna från befintliga kollektiva färdmedel i 
Bagarmossen.  
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KOMMUNFULLMÄKTIGE 

Motioner 

 
 

2002:62 

  
  
2002:62 Motion av Maria Hannäs (v) om kombinerad 

idrottshall och badanläggning mellan Bagarmossen 
och Skarpnäck 

 
 
Stockholms sydöstra förorter har ett underskott på bra idrottshallar samt 
möjligheter till inomhusbad. Skarpnäcks stadsdelsnämnds skolor lider brist på 
och har ett uppdämt behov av ändamålsenliga gymnastik- eller idrottshallar. 
 Så är fallet med bl.a. Bergholmskolan i Bagarmossen (åk 6-9) som har två 
mycket små gymnastiksalar. De används frekvent både under skoltid samt av 
barn ungdomar och vuxna under kvällar och helger. Skarpnäcksfältets två 
skolor byggdes utan gymnastiksalar. På Skarpnäcksfältet finns enbart en 
idrottshall som drivs av svenska kyrkan. Även den är överfull. 
 Badanläggningar finns i Farsta och Sandsborg, där Sandsborg är ett mindre 
bad och Farstabadet ett större. Behovet av en handikappanpassat 
badanläggning/ friskvårdsanläggning är stort och skulle väl kunna kombineras 
med en idrottshall. Det lär råda stor brist på friskvårdsanläggningar i staden.  
 Området Bagarmossen Skarpnäck skulle kunna vara mycket lämpligt 
geografiskt för en etablering av sådan kombination. De två stadsdelarna 
behöver även av integrationsskäl flera mötesplatser. Området är mycket barn- 
och ungdomstätt, och det behöver tillkomma mötesplatser för fritidsaktiviteter, 
då en "ungdomsboom" väntas. 
 En lämplig lokalisering skulle kunna vara den västra delen av Bergholms 
bollplan, där flera lämpliga förbindelser med aktuellt gatunät skulle kunna 
åstadkommas. Ett vägreservat finns idag från Bergsrådsvägen, bakom skolans 
nuvarande gymnastiksal. Flera alternativ kan utredas. 
 I samband med detta skulle den relativt nedgångna Bergholms bollplan 
kunna rustas upp. 



 Parkeringsbehovet skulle kunna lösas väl med en garagelösning, vilket 
behöver utredas. 
 Jag föreslår fullmäktige besluta  
  att  berörda förvaltningar tar fram ett förslag hur en kombinerad 

idrottshall, och badanläggning med friskvårdsdel anpassad även för 
funktionshindrade kan åstadkommas. 

 
Stockholm den 16 december 2002 
 

Maria Hannäs 


